
 

Sendt per mail til 

mim@mim.dk  

Og c.c. til mikkr@mim.dk og neb@dma.dk 

 

Vingsted, den 19. december, 2024. 

 

Høringssvar vedr. ændring af lov om beskyttelse af havmiljøet (etablering af Havnatur-

fonden) og lov om maritim fysisk planlægning j.nr. 2024-7115 (Danmarks Sportsfisker-

forbund). 

 

Danmarks Sportsfiskerforbund takker for muligheden for at komme med input i høringsfasen. Vi 

anser etableringen af Havfonden for at være et stort skridt i den rigtige retning, der varsler godt 

for den fremtidige indsats med at forebygge mod yderligere forringelser og sikring af gode og 

relevante projekter, der kan forbedre miljøtilstanden i havet. 

Vi er glade for, at en del af fondens opgave bliver at sikre eksisterende miljødatabaser med hen-

blik på at lagre og udstille store mængder havmiljødata, der i dag går tabt. Det er især vigtigt ved 

større projekter, men der er også behov for, at data fra mindre projekter som fx udplantning af 

ålegræs, der ofte udføres af frivillige, gemmes. Vi forventer, at netop udplantning af ålegræs men 

også etablering af sten og biogene rev vil blive udført i stor stil af civilsamfundet. Og kun en tro-

værdig registrering af lokaliteterne kan forebygge mod, at projekternes positive miljøbidrag 

ødelægges af andre aktiviteter. 

I §37 nævnes, at der skal udpeges et rådgivende udvalg. Danmarks Sportsfiskerforbund har som 

den eneste landsdækkende organisationer i flere år arbejdet seriøst med marin habitatrestaure-

ring i praksis i Projekt Kysthjælper – herunder med etablering af stenrev, udlæg af muslinger og 

udplantning af ålegræs. Vi har derfor i en henvendelse til miljøminister Magnus Heunicke stillet 

vores viden og kompetencer til rådighed for det rådgivende udvalg. Vi håber på positiv respons. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Manniche Ebert 

Biolog  


